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Kannen kuvassa on Aino Vihervä-Muukan maalaus,
jonka nimi on Lapin maisema.
Taiteilija maalasi sen öljyväreillä.
Maalauksen valmistumisvuosi on tuntematon.
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© Taiteilijan perikunta 



1

Mitä voit nähdä taidemuseossa?

Mikkelin taidemuseo sijaitsee 

Kauppakeskus Akselin toisessa kerroksessa.

Kauppakeskuksen osoite on 

Maaherrankatu 18–20,

50100 Mikkeli.

Mikkelin taidemuseossa on esillä 

vaihtuvia taidenäyttelyitä.

Näyttelyissä voit tutustua esimerkiksi 

maalauksiin, valokuviin tai kuvanveistoon.

Esillä voi olla myös uudempia nykytaiteen lajeja

kuten videotaidetta.

Voit ostaa lipun näyttelyyn museon kassalta.

Voit ostaa lipun näyttelyyn taidemuseon kassalta.
Kuva: Harri Heinonen



Taidemuseon museokauppaan
on vapaa sisäänpääsy.
Museokaupasta voit ostaa kirjoja,
paperitavaroita sekä
lahjatavaroita ja postikortteja.

Mikkelin taidemuseon talvikausi alkaa 30.9.2025.
Talvikaudella taidemuseolla on päiviä, 
jolloin voit vierailla näyttelyssä ilmaiseksi.

Vuonna 2025 ilmaispäivät ovat:

7.11.2025

5.12.2025

Taidemuseon kaupassa myydään erilaisia tuotteita.
Kuva: Kimmo Iso-Tuisku

Taidemuseolla on myös oma kauppa

Taidemuseolla järjestetään ilmaispäiviä
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Vaihtuvat näyttelyt

Hiljaisuuden manifesti on taiteilijaryhmä,
jonka kuvataiteilija Ville Löppönen 
kokosi yhteen. 

Sana manifesti tarkoittaa julistusta.
Sillä voidaan tarkoittaa myös uskontunnustusta.
Monet Hiljaisuuden manifestin jäsenistä 
ovat käsitelleet uskontoa taiteen avulla.

Ryhmään kuuluu viisi taiteilijaa: 
Ulla Karttunen, Jukka Korkeila, 
Anni Löppönen, Ville Löppönen 
ja Henry Wuorila-Stenberg. 

Mikkelin taidemuseon näyttelyssä
voit nähdä maalauksia, piirrustuksia,
valokuvataidetta
sekä installaatiotaidetta.

Hiljaisuuden manifesti
21.3.–18.5.2025

Installaatiotaide on nykytaiteen laji.
Installaatio on usein tehty tiettyä paikkaa 
tai näyttelyä varten.
Joidenkin installaatioiden sisälle voi mennä.
Toisia taas pitää katsella etäältä.
Mikkelin taidemuseon näyttelyssä
on esillä Jukka Korkeilan installaatio,
joka koostuu melkein 200 julisteesta.

Mitä on installaatiotaide?
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Mitä hiljaisuus voi olla?

Hiljaisuus tarkoittaa yleensä 
puheen tai äänen puuttumista.
Hiljaisuuden manifestin taiteilijat ajattelevat,
että hiljaisuus voi myös liittyä mietiskelyyn
tai hengellisyyteen.
Hiljaisuus voi olla osa kokemuksia ja ajatuksia,
joita on vaikeaa selittää sanoilla.
Hiljaisuuden manifestin jäsenet 
tutkivat tällaista hiljaisuutta 
taiteen avulla.

Kuvassa on yksityiskohta Ville Löppösen taideteoksesta.
Teoksen nimi on St. John the Forerunner II.
Nimi on englannin kieltä.
Se tarkoittaa suomeksi:
Edelläkävijä pyhä Johannes 2.

Löppönen teki teoksen vuonna 2024.
Hän käytti spraymaalia, akryylivärejä, 
öljyvärejä ja öljypastelleja.
Kuva: Ville Löppönen.
© Kuvasto ry
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Kuvassa on yksityiskohta
Anni Löppösen 
valokuvasta.
Teos on nimetön.
Se on osa teossarjaa,
jonka nimi on 
Kuin muuttuva uni.
Teossarja on vuodelta 2015.
Kuva: Anni Löppönen.
© Kuvasto ry

Kuvassa on yksityiskohta
Henry Wuorila-Stenbergin 
öljyvärimaalauksesta.
Teos on nimetön
ja se valmistui vuonna 2024.
Kuva: Jussi Tiainen.
© Kuvasto ry
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Kuvassa on yksityiskohta
Ulla Karttusen teoksesta, 
jonka nimi on 
Tractatus Sensualis-Ecstaticus.

Nimi on latinan kieltä.
Nimen suomenkielinen käännös on
Tutkielma nautinnosta
ja hurmiosta.

Karttunen teki teoksen tietokoneella
eli se on digitaalinen maalaus.
Teos valmistui vuonna 2024.
Kuva: Ulla Karttunen.
© Kuvasto ry



Taiteilijapari Aino ja Yrjö 
7.6.–21.9.2025

Mikkelin taidemuseossa 
on ensimmäinen laaja näyttely 
Aino ja Yrjö Muukan taiteesta.
Siinä on mukana lähes sata teosta.
Niistä suurin osa on lainattu 
yksityisistä taidekokoelmista.

Aino Vihervä-Muukka ja 
Yrjö S. Muukka olivat aviopari. 
He olivat mikkeliläisiä taiteilijoita 
ja kuvataiteen opettajia.

Kuvassa on yksityiskohta 
Yrjö S. Muukan öljyvärimaalauksesta.
Maalauksen nimi on Aihe Mikkelistä
ja se valmistui vuonna 1944.
Maalaus kuuluu Mikkelin kaupungin taidekokoelmaan.
Kuva: Harri Heinonen.
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Aino ja Yrjö vaikuttivat 
Mikkelin taide-elämään

Aino ja Yrjö Muukka 
osallistuivat usein näyttelyihin,
mutta he eivät olleet kuuluisia.
He olivat kuitenkin tärkeitä taiteilijoita 
Mikkelin ja Etelä-Savon taide-elämässä.

Aino ja Yrjö Muukka maalasivat paljon.
Heille tärkeitä aiheita olivat 
maalais- ja metsämaisemat,
Haapasaaren kalliorannat,
Lapin tunturimaisemat sekä
Pariisin katunäkymät.

Kuvassa on yksityiskohta Aino Vihervä-Muukan teoksesta,
jonka nimi on Iltakuva.
Teos on öljyvärimaalaus 
ja se valmistui vuonna 1950.
Se kuuluu Mikkelin kaupungin taidekokoelmaan.
Kuva: Harri Heinonen.
© Taiteilijan perikunta



Harri Pälviranta
10.10.2025–15.2.2026 

Harri Pälviranta 
on helsinkiläinen valokuvataiteilija, tutkija ja opettaja.
Hän kirjoittaa kotimaisille ja ulkomaisille lehdille.
Hän myös pitää luentoja ja työpajoja 
Suomessa ja ulkomailla.
Lisäksi Pälviranta järjestää taidenäyttelyjä.

Pälviranta pohtii yhteiskuntaa 
valokuvataiteen avulla. 
Hänen taiteensa käsittelee 
vallan käyttöä ja väkivaltaa.
Taiteilijaa kiinnostavat esimerkiksi
valtioiden rajat 
ja väkivaltaiset rikokset.
Pälviranta tutkii myös 
ajatuksia, odotuksia ja mielikuvia,
jotka liittyvät miehiin.

Harri Pälviranta tutkii yhteiskuntaa
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Kuvassa on Harri Pälvirannan valokuva vuodelta 2018.
Teoksen nimi on Douglas, Arizona, USA.
Se on osa Pälvirannan teossarjaa,
jonka nimi on Muurituristi.
Kuva: Harri Pälviranta.
© Kuvasto ry
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Harri Pälviranta ottaa itse valokuvia,
mutta hän käyttää myös muiden ottamia kuvia.
Lisäksi hänen teoksissaan voi olla mukana tekstiä.

Taiteilija yhdistää kuvia ja tekstejä



Saavutettavuus

Kohde on esteetön.
Kohteessa on hissi.
Inva-pysäköinti sijaitsee 
kauppakeskuksen parkkipaikalla.

Henkilökohtainen avustaja 
pääsee ilmaiseksi mukaan museoon. 
Opas- tai avustuskoira 
saa tulla mukaan näyttelyyn.
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Tule vierailulle!

Osoite

Maaherrankatu 18–20
Kauppakeskus Akselin toinen kerros
50100 Mikkeli

Pääsymaksu

Aikuiset 7 €
Eläkeläiset, opiskelijat ja työttömät 5 €
Alle 18-vuotiaat ilmaiseksi
Vapaa pääsy Museokortilla



Aukioloajat

12.10.2024–30.4.2025
Museo on auki 
keskiviikosta sunnuntaihin kello 10–17.
Museo on suljettu maanantaisin ja tiistaisin.

2.5.2025–30.9.2025
Museo on auki 
tiistaista sunnuntaihin kello 10–17.
Museo on suljettu maanantaisin.
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Kuvassa näkyy Mikkelin taidemuseon sisäänkäynti vuonna 2024.
Kuva: Kimmo Iso-Tuisku



Poikkeavat aukioloajat

Mikkelin kaupungin museot 
ovat kiinni juhlapyhinä:

Pääsiäinen 18.–21.4.2025

Vappu 1.5.2025
Helatorstai 29.5.2025
Juhannus 20.–22.6.2025
Itsenäisyyspäivä 6.12.2025
Joulu 24.–26.12.2025
Uuden vuoden päivä 1.1.2026
Loppiainen 6.1.2026

Juhlapyhien aattoina 
museo menee kiinni kello 16.

Mikkelin taidemuseo on kiinni
näyttelyiden rakentamisen takia:

3.–20.3.2025
19.5.–6.6.2025
22.9.–9.10.2025
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Kuvassa on yksityiskohta Jukka Korkeilan maalauksesta.
Maalauksen nimi on Elämän toisella puolella.
Taiteilija maalasi sen akryyliväreillä vuonna 2024.
Voit nähdä teoksen Hiljaisuuden manifesti -näyttelyssä.
Kuva: Jussi Tiainen.
© Kuvasto ry

Yhteystiedot
Sähköposti: museot@sivistys.mikkeli.fi
Puhelinnumero: +358 40 129 5090 
Vastaamme arkisin kello 9–15.
Toimistomme on kiinni juhlapyhinä.

Voit myös seurata meitä sosiaalisessa mediassa.

Instagram: 
@mikkelinkaupunginmuseot
https://www.instagram.com/mikkelinkaupunginmuseot/

Facebook:
https://www.facebook.com/mikkelin.taidemuseo/

https://www.instagram.com/mikkelinkaupunginmuseot/
https://www.facebook.com/mikkelin.taidemuseo/

